
A vasvári focicsapat tagjaiból 12 fő 
– egy korábbi csapattársuk ösztönzésé-
re – beállt katonának. A kiképzés segíti 
a fi atalok felnőtté érését, férfi vá válását, 
mindeközben még kiválóbb állóképessé-
get nyújt számukra, s sok más mellett a 
focisták a fegyverhasználattal is megis-
merkednek. A szigorú járványügyi elő-
írások betartásával megtartott szerző-
déskötést március elején, a focipályán 
rendezték.

Tóth Balázs, Vasvár polgármestere kö-
szöntő szavaiban párhuzamot vont az ön-
kéntes katonai szolgálat és a sport között. 
Kiemelte: a katonaságnál és a csapatsport-
nál is egyaránt fontos a küzdeni tudás, a 
kitartás, a közösségi szellem, a férfi as ön-
fegyelem, az egy célért való küzdés. Meg-
jegyezte, ő is volt katona és úgy véli: a mai 
fi ataloknak is jót tenne egy három-hat hó-
napos alapkiképzés, hogy megtanulják az 
alkalmazkodás képességét, kilépjenek az 
otthon nyújtotta kényelemből. Mindezen 
képességek a munkavállalás során is segít-
ségül szolgálnak, mivel a munkahelyeken 
sok esetben kell, ha nem is parancsot, de 
komoly feladatot teljesíteni.

Az önkéntes területvédelmi tartalékos-
nak jelentkezett fi atalok 19-22 évesek, a 
Vasvári Városi Sport Egyesület Labdarúgó 
Szakosztályának tagjai. Évek óta együtt 
játszanak a csapatban, profi  viselkedésű 
focisták, akik szeretnék fejleszteni képes-
ségeiket. A focicsapat a vasvári századhoz 
fog tartozni, amely az MH 6. Sipos Gyula 
Területvédelmi Ezred 83. Poppr Emil Terü-
letvédelmi Zászlóalj része.

A csapat beszervezése Nagy Csaba törzs-
zászlósnak köszönhető, akit március elsején 
neveztek ki vezénylő zászlósnak. A részle-
tekről őt kérdeztük.
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Katonának álltak a focisták

(Folytatás a 2. oldalon)

– A focistáknak szerettünk volna adni 
valamit a fejlődésük érdekében. Ez volt a 
legfontosabb és az elsődleges szempont. 
12 -en csatlakoztak, plusz hozzájuk jött 
még egy fő, így 13-an kötöttek szerződést 
a Magyar Honvédséggel. Ismertem az egye-
sületet, mivel régen, ifi sta koromban ját-
szottam a vasvári csapatban. Úgy gondol-
tam, a fi úknak egészségére válna, ha részt 
vennének az alapkiképzésen, emellett ren-
det és fegyelmet tanulnának. Bár meg kell 
jegyeznem, hogy szerintem a vasvári csapat 
a legrendezettebb közösségek egyike, úgy 
is fogalmaznék, hogy a „legúriemberesebb 
csapat” a megyében. A labdarúgók meg fog-
nak ismerkedni sok más mellett a fegyver-
használattal, a katonai közelharccal, túlélési 
praktikákkal, s megtanulnak tájékozódni a 
természetben. Ezek az elsajátított képessé-
gek valamilyen szinten a hétköznapokban 
is alkalmazhatók. De lesz terep- és menet-
gyakorlat is, mégis talán a legfontosabb az 
egészségügyi ismeretekkel való megismer-
kedés. Újraélesztést tanulnak, s egy sérült 
ellátását is elsajátítják. A focipályákon is 
sajnos előfordulhat, hogy rosszul esik el egy 
labdarúgó és ez esetben gyorsan ki kell húz-
ni a nyelvét, de keringési panaszok esetén 
is tudni kell: hogyan kell gyorsan regálni. A 
honvédségi tapasztalatok előnyeit átbeszél-
tük az elnökkel és az edzőkkel is, ami egy 
pillanat alatt közös gondolattá vált, s ami-

ket a focisták nagyon jól fogadtak. Január 
elején fogalmazódott meg a gondolat, utána 
indítottuk el a felvételi eljárás folyamatát, s 
így tudtuk a labdarúgókat márciusban fel-
venni, leszerződtetni.

– Jó tudni, hogy minden magyar férfi  
állampolgárnak 18-55 éves korig honvédel-
mi kötelezettsége van. Katasztrófavédelmi 
kötelezettsége pedig a 18 és 65 év közötti 
állampolgároknak van, itt viszont nemre 
való tekintet nélkül – tájékoztatott, majd 
hozzáfűzte: – Ezek a labdarúgók sok lépés-
sel előbbre lesznek, mivel – Isten ne adja-, 
de azt is tudják majd: mit kell tenniük egy 
esetleges fegyveres konfl iktus esetén. De 
emellett a honvédelmi-katasztrófavédelmi 
gyakorlatokkal is megismerkednek – tette 
hozzá.

– A covid erős, harmadik hulláma miatt 
sajnos elmaradt a moduláris kiképzés első 
állomása. A gyakorlati és elméleti kiképzés 
ugyanis 12 modulra épül fel: az alapozástól 
a harcászaton, a túlélésen, az egészségügyi 
ismereteken keresztül jutunk el a fegyver-
használatig. A területvédelmi feladatok 
során a fi atalok az ellenőrző-áteresztő pon-
tokon való részvételt is megtanulják: ez 
esetben a forgalmat szabályozni kell és fon-
tos az autóvezetők, az áthaladók ellenőrzése 
is. Ha például van egy katasztrófavédelmi 
helyzet és kérik a honvédség segítségét, 

Fotók: Laki László
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gezhetnék a honvédség moduláris kiképzését. 
A gondolatot szerződéskötés követte.

– Focistáink tudják, hogy a honvédségi 
ismeretek elsajátításának alkalmai pénteken 

délután vagy szombatonként lesznek, így 
csak azok vállalták az együttműködést, akik 
ott tudnak lenni a kijelölt napokon. Ezek az 
alkalmak a csapatösszetartás szempontjá-
ból is meghatározóak lesznek, mindemel-
lett nem mellesleg a részvételnek anyagi 
vonzata is van. Az egyesület számára meg-
határozó, hogy milyen a labdarúgóink ál-
lóképessége – mondta Németh Attila. – A 
magasabb fi zikai állapot elérésében is erősí-
tést nyújt a honvédelmi kiképzés, amelynek 
a menetgyakorlat, a lövészet vagy éppen a 
terepgyakorlat is a része lesz. Labdarúgóink 
elszántak, eltökéltek és készen állnak az új 
feladatokra is.

(Folytatás az 1. oldalról)
 akkor mi lezárjuk a területet, ugyanis nem 
tud annyi rendőr lenni, ami egy ilyen fel-
adathoz szükséges. Sok más mellett ezekre 
a helyzetekre is megtanulnak reagálni a fi -
atalok. Ötleteltünk a helyi katasztrófavéde-
lemmel, hogy egy közös gyakorlatot is kell 
majd szerveznünk.

A focisták elszántságáról Nagy Csaba el-
mondta, hogy aki már az első alkalommal 
feltette a kezét, igent mondott, ők valóban 
leszerződtek a honvédséggel.

– Ha valaki mégsem tudott csatlakozni 
hozzánk, ő a munkahelyi elfoglaltsága mi-
att volt kénytelen nemet mondani. Senkitől 
nem kívánhatjuk, hogy elveszítse a munka-
helyét – jegyezte meg.

– Fontos, hogy a frissen csatlakozott 
focistákat a mellkasunkon, a szívünkön 
tartsuk. Mindenki számára egy különle-
ges esemény volt a csapat „bejövetele.” 
Megelőlegezve a bizalmat előre elhoztuk a 
felszereléseiket a Duna túloldaláról, Tábor-
falváról. A csomagjukat a szerződéskötés 
alkalmával kézbe is vehették a fi atalok, akik 
fel is vették a katonai ruhájukat.

Szijj László 25 éve edző a csapatnál, példa-
mutatóként ő is tagja volt a szerződéskötőknek.

Németh Attila, a Vasvár Városi Sport Egye-
sület elnöke elmondta, hogy egy baráti össze-
jövetel alkalmával fogalmazódott meg bennük 
a gondolat arról, hogy a vasvári focisták elvé-

Katonának álltak a focisták

Dicséret és köszönetnyilvánítás
Tisztelt Vasváriak! Szeretném meg-

ragadni az alkalmat arra, hogy a Pfeiffer 
család nevében megköszönjem a vasvári 
polgároknak azt, hogy kedvesen, barátsá-
gosan, befogadóan fogadtak bennünket.

Már az első napokban éreztük a he-
lyiek részéről, leginkább a gyermeke-
ink tapasztalták azt, hogy előzékenyek a 
boltba, közvetlenek az utcán, az egymás 
közti kommunikációban nem érezhető a 
felsőbb és alsóbb rendűség, egyszóval jó 
itt lenni ebben a kisvárosban.

Ezúton külön szeretnénk megköszö-

ni az utcában élő szomszédoknak, hogy 
a házfelújítás során olyan nagymértékű, 
egymás iránti empátiát, továbbá tárgyi, 
dologi, lelki, fi zikai segítséget, biztatást 
nyújtottak példaértékűen a mi számunkra.

Azt kívánjuk a helyi lakosoknak, hogy 
őrizzék meg ezt az identitást, céltudatos 
magatartást, továbbra is tartsák meg a 
nyitottságukat, barátságos kisugárzásukat, 
mert ez nagy érték a mai rohanó és zűrza-
varos világunkban, ezért erre méltán lehet-
nek büszkék Önök és a város is egyaránt.

Nincs olyan ember, aki ne kérdezné 

meg Tőlünk: valakiket mi késztet arra, 
hogy Kőszeg városából Vasvárra költöz-
zenek? Mindenkinek nyilvánvaló, hogy 
miért is teszik fel az ilyesfajta kérdést…
Az biztos, hogy ezek a pozitív viselkedési 
formák, a feljebb említett jelzők világosan 
tükrözik, hogy érdemes és jó választás 
volt ide költözni Kőszegről Vasvárra, ez-
által teljes jogú polgárrá válni a városban.

Mindnyájuknak kívánunk jó egészsé-
get és sok erőt a mindennapokhoz!

Üdvözlettel és tisztelettel: Pfeiffer család
Semmelweis utcai lakosok
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A megoldás: a védőoltás
Harmadik hullámban – Dr. Pataky Pál háziorvost kérdeztük a helyi vírushelyzetről

Dr. Pataky Pál háziorvos az első és a 
második hullámban is fontos, korrekt 
szakmai tájékoztatást nyújtott lapunk, 
így a helyi lakosok számára. Egyértelmű 
volt, hogy a mostani, harmadik hullám-
ban is megkérdezzünk a helyi vírushely-
zetről. Rendkívüli leterheltsége ellenére 
szakított időt arra, hogy ismereteit, ta-
pasztalatait megossza a vasváriakkal. 
(Szerk: a cikk március 28-án készült.)

– Korábbi megyei adatokból lehetett lát-
ni, hogy Vas megyében Vasvár talán a legke-
vésbé fertőzött város. Ön ezt hogyan látja?

– Más települések járványügyi helyzetét 
nem ismerem, de az biztos, hogy Vasváron 
is dühöng a harmadik hullám. Elképzelhe-
tetlen, mi lenne, ha az emberek túlnyomó 
többsége nem tartaná be az egyre nehe-
zebben viselhető korlátozó intézkedéseket. 
Sajnos, találkoztam olyanokkal is, akik 
tünetmentesen szórták a vírust a munkahe-
lyükön. Ők erről nem tehetnek, de aki tudja, 
hogy beteg és ennek ellenére sem tartja be a 
szabályokat, annak nem tudnék megbocsáj-
tani! A vitaminok, a Favipiravir gyógyszer 
sokat segítenek a gyógyítási folyamatban, 
de az igazi megoldást a védőoltás jelenti.

– Mennyire oltáspártiak a vasváriak? 
Milyen típusú oltóanyagokat kapnak?

– Nagyon jó a vasváriak oltási hajlandó-
sága! Óriási nyomás nehezedik ránk, sokan 
szeretnék minél hamarabb megkapni az 
oltásukat. A kínai Sinopharm, az amerikai 
Moderna és az angol-svéd AstraZeneca ol-
tóanyaghoz tudunk hozzájutni. Oltópontok-
ra irányíthatjuk a betegeinket, ahol Phizer és 
az orosz Sputnyik oltást kaphatják meg.

– Tud-e súlyos mellékhatásokról?
– A kezdeti nagy aggodalmak elmúltak. 

Az első oltáshoz rohammentő is készenlét-
ben állt, mostanra az ellenjavallatok is je-
lentősen csökkentek. Közel kétmillió oltás 

mellett nem tudok súlyos mellékhatásról! 
Az oltásellenesek biztosan nagy hisztéri-
át csaptak volna, ha lettek volna komoly 
mellékhatások. Oltási reakciókat – kisebb-

nagyobb lázat, kellemetlen vírusfertőzésre 
jellemző tünetet – az AstraZeneca oltások 
után tapasztaltam néhány betegnél, de tüne-
ti kezelésre ezek is nyomtalanul elmúltak.

– Elfogadják a vasváriak a felkínált oltó-
anyagot vagy többen várnak arra az oltás-
ra, amelyikben jobban megbíznak?

– Az AstraZeneca oltóanyag körüli hisz-
téria néhány beteget elbizonytalanított. 
Többször, magasan képzett szakemberek 
cáfolták a sajnálatos halálesetek és a védő-
oltás összefüggését. Már ez is kezd feledés-
be merülni. Ezzel a védőoltással van lehető-
ségünk a fi atalabb korosztályt oltani.

– Hol tartanak az oltás folyamatában?
– Folyamatosan haladunk a legidőseb-

bek, illetve a legveszélyeztetebbektől a 
fi atalabb korosztályok felé. Az oltások, ol-
tásszervezés és az ezekhez társuló, néha in-
dokolatlanul nagy és bonyolult adminisztrá-
ció igen nagy megterhelést ró az alapellátás 
dolgozóira. Nagy nehézséget okoz a meg-
kapott oltóanyag, illetve oltási lehetőség és 
a végrehajtás közötti nagyon rövid idő. Nem 
lehet előre tervezni! Ez biztosan mindenki-
nek sok gondot okoz. Mindemellett az alap-
feladatainkat is el kell látni, amely során 
gyakran alakul ki nagyobb torlódás, várako-
zás, mint amennyit szeretnénk. Szerencsére 
a betegeink túlnyomó többsége megértéssel 
és kellő türelemmel viseli ezeket a nehéz-
ségeket.

– Hány ember kapta meg eddig az oltást? 
Volt olyan, aki nem érkezett meg az oltási 
időpontra?

– Körzetemben már 380- an megkapták 
a védőoltást, 575 regisztrált közül. (Szerk: 
2021. 03. 28-i adatok szerint.) Aki lehető-
séget kapott oltásra MINDENKI megjelent! 
Eddig csak egyszer kellett „kommunista 
szombatot” szervezni. Ha lenne több oltó-
anyag, a dupláját is be tudnánk oltani.

– Ön véleménye szerint mikor lesz vége a 
járványhelyzetnek? Vége lesz-e egyáltalán?

– A járvánnyal meg kell tanulnunk tar-
tósan együtt élni. Várakozásom szerint egy 
év múlva már mindenki megkaphatja az 
általa választott védőoltást az infl uenza vé-
dőoltáshoz hasonló módon. Bizonyos mini 

korlátok mellett visszatérhetünk a korábban 
megszokott életformánkhoz. E helyen is 
biztatok mindenkit a regisztrálásra. A legke-
vésbé népszerű oltás is összehasonlíthatat-
lanul kevesebb rizikóval jár, mint a Covid 
-19 fertőzés!

Dr PP.
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Lakossági bejárást tartottak
A csapadékvíz-elvezetés második üte-

mének indító lakossági fórumát tartották 
március elején a Góré-domb érintett sza-
kaszán. A találkozón megjelentek a kivi-
telező cég, a Hydrocom Kft. képviselői is. 
A város a Vérmező és a környező utcák 
lakóit hívta meg egy közös bejárásra an-
nak érdekében, hogy a háztulajdonosok 
megismerjék a fejlesztési munkálatok 
részleteit és feltehessék kérdéseiket.

Tóth Balázs, Vasvár polgármestere el-
mondta, hogy a város domborzata miatt 
kulcskérdés a csapadékvíz-elvezetés. Az 
alap infrastruktúrák után a csapadékvíz 
rendszerének a megújítása, bővítése van na-
pirenden a városban. Ennek fontos mérföld-
köve a projekt második üteme, amely magá-

ban foglalja a Hunyadi János és a Derkovits 
utcát, valamint a Táncsics utca szakaszát is. 
Kiemelte: ez a fejlesztés komoly előrelépés 
lesz a város hálózatában, mivel nagy esőzé-
sekkor a rendszer nem bírta a terhelést egye-
bek mellett a Hunyadi és a Derkovits utcák 
kereszteződésében sem. A csapadékvíz ko-
moly esőzéseknél átvágott az úttesten és 

magánterületekre is átfolyt. Hangsúlyozta: 
a város célja, hogy a probléma megoldód-
jon. Az esővíz a legrövidebb szakaszon: a 
Hunyadi utcából a Vérmező utcán keresztül 
jut el a patakba. Ismertette, hogy a szűk hely 
miatt meredek mederelemeket kell használ-
ni, s megfelelő átmérőjű csöveket fektetnek 
le. A Hunyadi utca ráadásul meredek, így 
itt a víz sebességét is csökkenteni kell. A 

szakemberek zúduló víz energiáját megtörő 
elemeket helyeznek el a csövekben annak 
érdekében, hogy a csapadék nagy erejével 
nehogy utat találjon magának.

Kiemelte: természetesen minden ka-
pubejárót az eredeti állapotában állítanak 
vissza. Tájékoztatása szerint minden árok 
burkolva lesz.

A fórumon a lakókat egyebek mellett az 
is érdekelte, hogy a munkálatok ideje alatt 
milyen forgalmi változásokra, elterelésekre 
kell számítaniuk. A város polgármestere el-
mondta, hogy biztosan lesznek nehézségek, 
de a kivitelező előre értesíti a lakókat arról, 
hogy mikor érnek az adott ingatlan kapube-
járójához. Ez esetben előfordulhat, hogy a 
tulajdonos pár napig nem tud bejárni autó-
jával a saját területére. Emellett az átmenő 
forgalom az aktuálisan érintett szakaszo-
kon nehézségekbe fog ütközni a fejlesztési 
munkálatok idején. Az egyértelmű haladás 
érdekében a kivitelező forgalomtechnikai, 
biztonsági közlekedési rendet készíttet meg-
felelő szakemberek bevonásával. Figyelnek 
a táblázásokra.

Az előzetes tervek szerint nyár közepére 
befejeződnek a munkálatok.
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Több mint 2 milliárdos főösszeggel
gazdálkodik Vasvár

A vírushelyzet, a korlátozó rendelke-
zések sok mindent felülírtak az utóbbi 
időszakban. Így volt ez Vasvár költség-
vetések februári elfogadásával is. Ahogy 
más városokban, úgy itt sem a hagyo-
mányos módon történt idén mindez. 
Normál esetben a képviselő-testületnek 
kell megvitatnia és elfogadnia a költ-
ségvetés számait. Rendkívüli helyzetben 
azonban a polgármester egyedüli jog-
köre mindez. Tóth Balázs polgármester 
hangsúlyozta: bár nincsenek testületi 
ülések, de megtalálta a szabályos és a 
korlátozóintézkedéseknek megfelelő 
módot, így képviselő társaival végig be-
szélték a költségvetés számait.

„Bár jogilag egyedül döntöttem, de mö-
göttem testületi egyetértés volt!” – nyoma-
tékosította. A város költségvetési főösszege 
2 milliárd 119 millió forint. Vasváron a fő-
összege abban az esetben ilyen mértékű, ha 
jelentős pénz szerepel a fejlesztési oldalon. 
Az idei évben ez így van: kormányzati tá-
mogatásból, pályázati forrásból 1 milliárd 
200 millió forint fejlesztési forrás áll ren-
delkezésre.

A költségvetésben a fejlesztési kiadások 
mellett a másik jelentős részt a működési 
kiadások teszik ki. A város szigorúan vett 
működtetése, ami nagyrészt az intézmények 
működtetését jelenti, 860 millió forintból 
oldható meg. Ezt négy intézményre, az ösz-
szevontan működő óvodára és bölcsődére, 
a könyvtárra, a Nagy Gáspár Művelődési 
Központra és az egészségügyi intézmény 
működtetésére költik. A szociális felada-
tokat közösen látják el a kistérséggel. Így 
biztosítja a költségvetés a város számá-
ra az egészségügyi, kulturális és szociális 
szolgáltatásokat. A városvezető azzal foly-
tatta: Az állami pénzek hasonló mértékben 
érkeznek idén, mint tavaly. Annyiban más 
a helyzet, hogy az adóerő képesség miatt 
a városnak szolidaritási hozzájárulást kell 
visszafi zetnie az államnak, idén 60 millió 
forint körüli összegben. Az intézmények 
működtetésének költségvetési tervezésé-
nél a legfontosabb alapelv, hogy mindig 
az előző évi tényszámból indulnak ki. Így 
a kiadást és a bevételt is realitások alapján 
tudják tervezni. A kultúrára kiemelten költ a 
város, intézményi szinten 50 millió forintot 
ad a célra saját forrásból az önkormányzat. 
A kiadási oldalon tehát megbízható, precíz 
tervezéssel készítik el a költségvetést. Az 
alapelv, hogy a tervezés soha ne legyen pa-
zarló, de a zökkenőmentes működést tegye 
lehetővé. Idén amiatt feszesebb a költségve-
tés, mert az iparűzési adóbevétel csökken. 
Már tavaly is közel húsz százalékkal keve-
sebb befi zetés érkezett, most is óvatosan 
kalkuláltak az adónemmel.

„Bízunk abban, hogy a tervezett összeg 
beérkezik a városhoz, és akkor hitel nélkül 
működhet a költségvetés idén is, ahogy ed-
dig minden esztendőben” – hangsúlyozta 
Tóth Balázs. A polgármester az általános el-
vek ismertetése után a legfontosabb fejlesz-
téseket vette górcső alá. Egyik ezek közül 
a fürdő megvételét, fejlesztését támogató 
kormányzati forrás. De tovább folytatódhat 
a csapadékvíz elvezetését támogató projekt 
is. A második ütemben 200 millió forintból 
a Derkovits és a Hunyadi utcák csapadék-
víz-elvezetési problémáit oldják meg. A 
Békeház melletti Ezredesház is befejeződik 
idén egy beruházás. Ezzel egy új, modern, 
kulturális és turisztikait találkozási pont 
épül ki és kezdi meg működését a városban. 
Az idei beruházások közt megemlítendő a 
Pásztor utca felújítása, amelyet egy Belügy-
minisztériumi pályázat támogat. Egyelőre 
saját erős beruházásként szerepel a költség-
vetésben a Polgármesteri Hivatal tetőszer-
kezetének felújítása.

„Ha lesz pályázati forrás, azt mindenkép-
pen szeretnék igénybe venni a célra. A tető-
szerkezet javítására, felújítására 40 milliót 
biztosan rá kell majd költeni” – mondta a 
városvezető.

A költségvetésben tartalékokat is képez-
tek, hogy ha olyan pályázat jelenik meg, 
amely fontos a városnak, tudják ehhez biz-
tosítani a szükséges költségeket, például az 
önrészt vagy más biztosítékot. De ha már a 
pályázatok kerültek szóba, Tóth Balázs azt 
is elmondta: Folyik a következő európai 
uniós pályázati ciklus előkészítése. Ennek 
keretében tervezik a csapadékvíz-elveze-
tési program harmadik ütemét, amely a 
Mártírok utca és a mögötte található árok 
rendbetételét jelenti, valamint a Vasvári Pál 
utca tömbbelsőjének vízelvezető problémáit 
oldanák meg. Ezek megvalósítása azonban 
valószínűleg a következő évre csúszik át. A 
fejlesztések között említette a városvezető a 
szabadidős övezetben tervezett másik beru-
házást, amelyet a megyei horgászszövetség 
fi nanszíroz. A várhatóan nyáron kezdődő 
munkák során a Csónakázó tó környezetét 
újítják meg, például számos közjóléti elem-
mel. A terület mindezzel szintet fog lépni a 
pihenő övezet egyik fontos részeként.

A „Csótó” és környéke megújulása után 
az önkormányzat tervezi az oda vezető út 
felújítását. Tóth Balázs végül a nagyren-
dezvényekről beszélt: A költségvetésben 
szerepelnek a célra szánt tételek, de sok a 
bizonytalanság amiatt, hogy mikortól lehet 
megrendezni ezeket. A remények szerint 
nyár elején-közepén indulhat a rendezvény-
szezon. A költségvetésben van elkülönített 
pénz a nagyrendezvényekre, de látszanak 
már egyéb kormányzati támogatások és 

pályázati források is ezekre. A város úgy 
egyezett meg a Nagy Gáspár Művelődési 
Központtal, hogy az alapműködést és bére-
ket biztosítják. A tartalmi megvalósításhoz 
külön forrásokat kell megcélozniuk, ame-
lyet az intézmény vagy az önkormányzat 
pályázhat meg. A Rétesnap és a Békenap 
megtartásában bíznak a leginkább, hogy 
ezt már lehetővé teszi a majdani járvány-
ügyi helyzet és a feloldott korlátozások. A 
város azonban nem csak pályázó, hanem 
pályáztat is. Idén is van elkülönített civil 
pályázati alap, 11 millió forintos keretösz-
szeggel, amelyre a város egyesületei, klub-
jai, közösségei pályázhatnak. Vasvár ezzel 
is elismerni a civil szféra összefogó, kö-
zösségteremtő erejét és jelentőségét a város 
életében.

Marad a lakáshoz jutási alap is, ötmillió 
forintos kerettel.

„Tíz, tizenöt, első lakáshoz jutó család-
nak is segítséget jelenthet a házvásárlásban, 
vagy felújításban!” – zárta költségvetési ér-
tékelőjét Tóth Balázs polgármester.

pm

Felhívás
Kérjük, az idei évben is támogassa 

személyi jövedelemadója egy százalé-
kának felajánlásával a városban műkö-
dő szervezeteket!

Vas-Vár Örökség Népfőiskola 
Egyesület 18892860-1-18

Vasvári Középiskoláért Alapítvány 
18895959-1-18

Vasvári Fúvószenekarért Alapítvány 
19246523-1-18

Nagymákfáért Egyesület
18033706-1-18

Hegyhát Vidék Vagyonvédelmi 
Közalapítvány 18884722-1-18
Vasvár Városi Sportegyesület 

19892863-1-18
Dr. Bendefy László Városi Könyvtár 

16867192-1-18
Vasvári Önkéntes Tűzoltó és 

Polgárőr Egyesület 19246925-1-18
Vasvár Városért Közalapítvány 

18890071-1-18
Vasvár Városi Kórusegyesület 

18881688-1-18
Vasvári Kisdedóvó Egyesület 

18889758-1-18
Sánc Kulturális és Turisztikai 

Egyesület 18205509-1-18
Vasvári Domonkos Kolostor 
Alapítvány 18894635-1-18
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Tavaszi piaci körkép
Folytatódik termelői piaci körképünk. 

Nem titkoltan arra szeretnénk ráirá-
nyítani a vasváriak fi gyelmét: mennyi 
hasznos, fontos, dekoratív vagy éppen a 
testi-lelki egészség számára értékes ter-
mék található minden szerdán a város 
határában található bódék árnyékában 
vagy éppen a standok kínálatában. Emel-
lett fontos számunkra az is, hogy a Vá-
sárlók megismerjék a pult másik oldalán 
lévő Embereket, a kistermelőket, akiknek 
gyakran élettörténetük egy-egy kanyaru-
lata, fordulata rejtőzik a termékek előál-
lítása mögött.

– Daganatos beteg voltam, ráadásul áttét-
tel – jelenti ki Horváth Csilla, aki homok-
tövisből készít termékeket, s a zalai Bakról 
érkezik minden szerdán Vasvárra. Fontos 
számára, hogy a helyiekkel is megismertes-

se a gyógynövények királynőjeként emle-
getett homoktövis áldásos és gyógyító hatá-
sát. Csillát arra ösztönöztük, hogy őszintén 
meséljen életéről, termékeiről, mivel a leg-
hitelesebben saját példáján keresztül tud 
útmutatást nyújtani vásárlóinak. A kister-
melő erre fogékony is volt, mivel segíteni is 
szeretne. Számára az az öröm, ha a Vitamin 
Liget termékeitől fi ttek, vitalitással teliek 
lesznek a piacra járók.

– Amikor megtudtam, hogy daganatos 
beteg vagyok, munkát kellett váltanom. A 
kertünkben 90 gyümölcsfánk van, ezeknek 
a terméseiből szörpöt és gyümölcslevet ké-
szítve jártam a hévízi piacra. Korábban már 
sikerem volt a piacon a termékeimmel In-
nen jött az ötlet, hogy Bakon, a korábban 
nem hasznosított fél hektáros területünkön 
ültessünk 300 tő homoktövist. Tudtam, 
hogy az érett bogyók nemcsak szemet gyö-
nyörködtető színük, hanem beltartalmi érté-
keik miatt is fi gyelmet érdemelnek. Erősí-

tik az immunrendszert, tízszer magasabb a 
C-vitamin tartalmuk, mint a citromnak. Sok 
más mellett kimerültség, elesettség és fertő-
ző betegségek esetén is védelmet nyújtanak, 
helyettesítik a vitamintablettákat, jótékony 
hatással vannak a bőrre – jegyzi meg.

– Immár négyéves az ültetvényem. Au-
gusztusban értek először a bogyók. Mindig 
fontos volt számomra, hogy természetes 
alapanyagokból készítsem a szörpjeimet, 
lekvárjaimat, amikbe mesterséges anyag 
korábban sem kerülhetett. Ez a szemlélet 
jelenik meg homoktövises termékeimnél is. 
Nagy örömömre óriási kedvenc az almával 
párosított, homoktövisből készült lekvár. 
Szintén kedvelt a bogyók 100%-os velőjé-
ből előállított ital. A homoktövisnek van egy 
sajátos fanyar íze, de ha szörpös, limonádés 
italhoz keverjük, akkor a gyerekek is szeret-
ni fogják és az ő egészségüket is támogatja, 
szolgálja. Ugyancsak az ő megnyerésükre 
készül a Micimackó csomagolású gumicu-
kor, ami kiváló az étrendkiegészítő vitamin 
tabletták helyett is. A növény lombhullás 
előtt begyűjtött leveleit leszárítom, amik 
teaként kerülnek standom pultjára. Emel-
lett nagyon szeretik a vasváriak diabetikus 
szörpjeimet is – tájékoztat.

– Számos újdonságon, újításon gondol-
kodom. Tervben van, hogy – például a tök-
magolaj mintájára – a homoktövis magjából 
készítsek olajat. Csaknem 25 kiló magból 
sajtolható ki egy liter olaj, ezért is nagyon 
értékes ez a termék – ismerteti. – Örülök, 
hogy vannak visszajáró vásárlóim, akik ma-
gukon is megtapasztalták a termék egész-
ségre gyakorolt jótékony hatását. A legjob-
bak a termékeim megfázásos, gyulladásos 
betegségekre, gyomor problémákra, aller-
giára, pajzsmirigyre, vérnyomás gondokra. 
Volt, akinek szédüléses problémáira lett 
gyógyír, míg másik vásárlóm komoly fájda-
lommal járó menstruációs gondjait oldotta 
meg. Mindenkinek más a szervezete, de a 
homoktövis gyógyító hatása kétségtelen. Jó 
szívvel tudom ajánlani immunerősítő ter-
mékeimet ebben a vírusos időszakban, de a 
tavaszi megújulás jegyében is.

A vasvári piac meghatározó, csupaszív 
árusa Gaál Angelika, akinek ízletes hegy-
háti réteseit, kürtőskalácsait jól ismerik 

a helyiek. Emellett – az egészségtudatos 
élet jegyében – egyre inkább népszerűek 
mikrozöldjei, amelyeknek hajtásai kon-
centráltabban tartalmazzák a tápanyago-
kat, mint az a zöldség, ami fejlődne belőle. 
Pultjánál saját termelésű, nem permetezett, 
nem vegyszerezett alapanyagokból készült 
termékek kaphatók. Azt árusítja, amit a saját 
asztalára is szívesen tesz; amit magának, a 
családjának is készít.

Beszélgetésünk alatt kiderül: az ereden-
dően szombathelyi születésű Angelika vál-
lalkozásának székhelye Csehi, ahol a szülői 
ház is található. Hárman vannak testvérek, s 
az idő múlásával nemhogy elszakadtak vol-
na ettől a hegyháti településtől, de a gyerek-
kori nyarak hangulata, a helyi ízek, a felejt-
hetetlen élmények még inkább felerősödtek 
bennük. Olyannyira, hogy a szombathelyi 
élet egyre inkább háttérbe szorult annak 
érdekében, hogy a vidéki lét még jobban 
kiteljesedhessen. Immár hárman ápolják 
négy éve elhunyt édesapjuk örökségét. Nem 
akarják elpazarolni azt a földet, amit szüleik 
rengeteg munkával gondoztak.

Angelika művelődésszervező főisko-
lai, egyetemi diplomával, angol felsőfokú 
nyelvvizsgával rendelkezik. Emellett tuda-
tosan kertészmérnök diplomát is szerzett. 
Meg akarta valósítani álmát: azt, hogy a 
föld adta alapanyagokból élhessen.

– Csehiben szabadság vesz körül, na-
gyon jó a levegő, jó látni, ahogy kihajta-
nak a zöldségek, gyümölcsöt hoznak a fák. 
A zöldségekből, gyümölcsökből először 
savanyúságokat tettem el, lekvárokat ké-
szítettem. Kezdetben ezek értékesítésével 
foglalkoztam. Majd ezt követték a rétesek. 
Ennek nyújtásába, sodrásába, töltésébe kel-
lett beletanulnom, s két évig gyakoroltam is. 
A nagymamám családi receptjéből indultam 
ki. Tudtam, hogy mindenkinek más a szája 
íze, mindenkinek más a fi nom. De fontos 
volt, hogy a vásárlók által kedvelt és sze-
retett terméket készítsek. Ugyancsak sokat 
gyakoroltam a kürtőskalács készítését is, 
hogy minden mozdulat a kezemben legyen.
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Kiderül, hogy a Csehiben található „pa-
radicsomos” is az ő nevükhöz fűződik, hi-
szen Angelika mellett az öccse és a húga 
is segít a termelésben. A Hegyháti Tájoló 
egyik programja volt, hogy az érdeklődők 
megtekinthették a különböző fajtájú para-
dicsomok területét. A községben lévő tel-
kükön a klasszikus kerek pirostól kezdve a 
fekete-indigó színűn át a szilva alakúig min-
denféle paradicsom terem.

– A szezon kezdetével paradicsom pa-
lántákat is árulok majd a vasvári piacon. 

Először idegenkedtek a vásárlók a külön-
legesebb paradicsomfajtáktól, de miután 
megkóstolták az ízüket, minden megvál-
tozott. Remélem, idén is így lesz, s sokan 
ültetnek más-más fajtájú palántákat – jegy-
zi meg. – A növények nem fóliasátor alatt, 
hanem szabadföldben nevelkednek. A népi 
megfi gyelés szerint fagyosszentek, azaz 
Szervác, Pongrác, Bonifác után, május kö-
zepén érdemes palántákat ültetni.

Ezt követően rátérünk a talán legegész-
ségesebb termékére, a mikrozöldekre, ame-
lyek kicsi, ehető növényi hajtások, nem 

pedig csírák. Ezeken a fi atal növényi hajtá-
sokon, amelyek fajtától függően öt-tíz cen-
timéter magasak, már megjelennek az első 
igazi levélkék, de a gyökérrendszer még 
nem igazán fejlett. A vetéstől számítva10-12 
napra már vághatóak. A mikrozöldekben 
koncentráltan jelenik az adott növényre 
jellemző íz, például a brokkoli mikrozöldje 
valóban brokkoli ízű, s a többi növény is 
ízletesebb kifejlett növénytársaihoz képest.

– A mikrozöldek vitamintartalma átla-
gosan 40-50 százalékkal magasabb, mint a 
kifejlett növényé. Szokott a pultomon lenni 
borsó, brokkoli, napraforgó vagy éppen re-
tek mikrozöld hajtása. Ez utóbbi a csípős íze 
miatt az én személyes kedvencem. Többször 
előfordult, hogy nem tudtam annyi hajtást 
vágni, mint amekkora kereslet lett volt rájuk. 
Nagyon szeretem a mikrozöldeket saját ma-
gukban enni vagy éppen szendvicsen, de hú-
sok mellé önálló köretként, emellett salátába 
keverve tökmagolajjal vagy ecettel is kiváló 
választás. Szeretni fogja mindenki, aki meg-
kóstolja a mikrozöldeket, amik igazi védel-
met nyújthatnak ebben a vírushelyzetben is.

Országból Hazát
Gondolatok Schmidt Márta könyvéről

A szerző azon személyek közé tartozik, 
akit ideológiai beállítottságtól függetlenül 
minden olyan hazájáért tenni akaró em-
bernek olvasni kell, aki jobban szeretné 
érteni a változó Európai gondolkodást és 
benne Kárpát-medencei magyarul beszé-
lő embertársait.

Nem kell vele mindenben egyetérteni, de 
tudjunk e gondolatokról. Különösen a szá-
razföldünk megosztásáról írt kritikus mon-
datai néha megdöbbentőek. Nem kíméli a 
német mentalitás bírálatát sem az észrevé-
teleiben. Nagyon jól teszi! Néha talán még 
„túl is tolja a biciklit”, de ettől még jobban 
érthető lesz. Egy helyen ezt írja:

„A németek minden jel szerint felemelt 
mutatóujjal jönnek a világra és feddő, kiok-
tató szokásukról képtelenek lemondani.”

Nem csodálkoznék, ha pellengérre állíta-
nák a szerzőt kemény, de számomra jólesően 
szókimondó soraiért. Tulajdonképpen ez a 
régen kialakult nemzeti sajátosság az elmúlt 
harminc évben tovább erősödött bennük és 
az egyenrangú párbeszédre való készségüket 
gátolta. A szerző szerint a kommunizmus le-
het, hogy „szerencsénk” volt, mert a túlélési 
ösztöneink a legmagasabb fokozatban mű-
ködtek, és próbáltuk az évezredes értékein-
ket (zsidó-keresztény kultúra alapjain) meg-
őrizni és a kilencvenes évektől újra erősíteni. 

Nyugaton viszont úgy gondolták, hogy csak 
nekünk kell változni és nekik nincsenek 
megválaszolni való kérdéseik. De tévedtek. 
A háború utáni nyugaton a migráció, a fo-
gyasztói szemlélet, a keresztény értékek és 

kultúra negligálása és a többi vallással való 
háttérbe szorítása, ma számtalan kérdést vet 
fel, amik választ várnak. Európa nemzetei az 
anyagi javak elosztásában lehet, hogy köze-

lebb kerültek egymáshoz, de szemléletben, a 
világ új kihívásaira adott válaszokban mint-
ha a kettészakadás továbbtartott, sőt mintha 
nőne? (Sőt Oroszország tovább járja a saját-
ságos útját, amely nem kelet és nem nyugat.)

Olvassuk a könyvet és ne higgyük, hogy 
választ kapunk mindenre, sőt az olvasó is 
fogalmazzon meg új és új kérdéseket, mert 
csak együtt juthatunk előbbre.

A szerző a politikai első számú formáló-
hoz szól és őket ostorozta leginkább és én 
olvasóként éppen azt hiányolom, hogy ke-
vésbé kéri tőlük számon azt, hogy miért nem 
tettek és miért nem tesznek többet a tömegek, 
a köz gondolkodásának a formálása érdeké-
ben. Kiművelt emberfök kellenek nem csak 
egy rétegben, hanem az egész Hazában. A 
szabadságért mindenkinek tenni kell, ez nem 
eléggé hangsúlyos számomra az írásokban.

Erénye a szerzőnek, hogy nem ad nyu-
galmat az olvasónak és állandó motoszkáló 
gondolkodásra kényszeríti a megállapításai-
val, kérdéseket ültet el bennünk és állásfog-
lalásra ösztönöz. Igenek és nemek vannak a 
könyvben , nem langyos politikai korrekt , 
semmitmondó sorok.

Olvassuk el és adjuk tovább, mert már 
ezzel egy kicsit teszünk a további szabad-
ságunkért.

2021.02.20. Ger gyeRe zső

www.facebook.com/vasvarrol

www.vasvar.hu
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Borversennyel az előrelépésért
Első ízben 2017-ben tartottak bor-

versenyt Vasváron, a Békeházban. A cél 
azóta sem változott: minél szebb, jobban 
kezelt bor készítésére ösztönözni a terme-
lőket. Vízvári Sándor borászt, zsűritagot 
kérdeztük az idei borversenyről, amelyen 
a négy ítész hosszú órákon keresztül mi-
nősítette a beérkezett 41 bort.

– Nincs semmi szégyenkeznivalónk itt, a 
Hegyháton – szögezte le Vízvári Sándor, aki 
hozzátette: – Jót tett a borászoknak és a borok-
nak is, hogy szervezetten összejártunk, meg-
osztottuk egymással tapasztalatainkat. Ezek-
nél a gazdáknál egyértelműen látható a pozitív 
előrelépés – jegyezte meg, majd hozzáfűzte:

– A tavalyi év nem volt könnyű a 
borászkodás szempontjából, bár a szőlőt nem 
érdekli a vírus. Több gazdát azonban hátrál-
tatott a munkában. A versenyre beküldött 41 
bor közül nem volt sok kimagasló, de sok ne-
gatív tapasztalatunk sem volt. Négytagú zsűri 

bírálta a nedűket négy órán keresztül. Nem 
volt könnyű dolgunk, hiszen tisztában voltunk 
azzal, hogy a gazdák egy éves munkáját kell 
értékelnünk. A bor fajtájának és évjáratának 
ismerete után megvizsgáltuk a bor színét, 
tisztaságát, illatát, ízét, zamatát. Megnéztük, 
hogy van-e hibája. Ilyen hiba lehet az erjedési 
probléma, az ecetes, vagy kénes íz, esetleg az 
avas ízvilág, amely súlyosabb oxidációs elvál-
tozásnál alakul ki. De fi gyelni kell arra, hogy 
ne legyen fahordó, esetleg penész ízű sem. A 
bor elsősorban élvezeti cikk, minőségéről ösz-
szesített értékelést csak az érzékszervi vizsgá-
lat után kaphattuk. Csak ez alapján állapítható 
meg a bor illat- és zamatanyagainak intenzi-
tása, fi nomsága, alkotórészeinek összhangja, 
vagyis a bor harmóniája – tájékoztatott.

– Most is elfogulatlan, pártatlan zsűri 
minősítette a borokat. Fele arányban voltak 
vörösborok és ha a rosékat a fehérekhez so-
roljuk, akkor ugyanennyi volt a másik olda-

lon is. A vörösök talán az idén jobban sike-
rültek – árulta el. – Varga Zoli borai minden 
évben kimagaslóak, szeretnénk, ha ezt minél 
többen elmondhatnák magukról. Szerencsé-
re vannak feltörekvő fi ataljaink és a szakmai 
segítségnyújtás nagyon meglátszik a többi 
gazda munkájában is. Mindig azt mondom, 
hogy azért is legyen jó a bor, mert azt az adott 
gazda fogja elfogyasztani. Véleményem sze-
rint, aki nem nevez be egy borversenyre, ő 
többet veszít, mit nyer. Butaság, ha valaki azt 
gondolja: az ő borát ne minősítgessük, mivel 
egy-egy jótanács után meglehet igen jó bo-
rok kerülnek ki az adott gazda kezei közül. 
A szakmai kritikákkal szeretnénk előremoz-
dítani a borászokat és a borászkodást.

Vasvár Város Bora címet elnyerte: Som-
lai Péter Zoltán Pátria 2020 évjáratú bora és 
Varga Zoltán 2019-es Malbecje. (Következő 
lapszámunkban közöljük a nevezők teljes 
2021-es a borértékelését.)

Vasvári piaci körkép

Képgaléria: Laki László 
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Tájékoztató az óvodai és bölcsődei beiratkozásról
Értesítjük a Tisztelt Szülőket, hogy 

a Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó 
Bölcsődébe a 2021/2022-es nevelési évre 
a beiratkozás Prof. Dr. Kásler Miklós 
az Emberi Erőforrások Minisztere által 
2021. március 10-én kiadott 19/2021. (III. 
10.) számú EMMI határozatára fi gyelem-
mel az alábbiak szerint történik.

Ficánkoló Óvoda
1.) Az óvoda kötelező felvételt biztosító 

köznevelési intézmény hivatalból – az ön-
kormányzat, mint fenntartó értesítése alap-
ján –, felveszi a körzetébe tartozó mindazon 
vasvári gyermeket, aki 2021. augusztus 31. 
napjáig betölti a 3. életévét és nem érkezett 
jelzés arra vonatkozóan, hogy más óvoda 
felvette.

Beiratkozás időpontja: április 20–21.
A felvételről az óvoda értesíti a szülőt. A 

beiratkozáshoz szükséges alábbi dokumen-
tumok bemutatására a gyermek első óvodai 
nevelési napján kerül sor. (Szülőnek egyéb 
teendője nincs.)

• gyermek nevére kiállított személyi azo-
nosító igazolvány és a lakcímet igazoló ha-
tósági igazolvány (lakcímkártya)

• a gyermek születési anyakönyvi kivo-
nata

• TAJ száma
• szülő személyigazolványa és lakcím-

kártyája
2.) Az óvoda a felvételi kötelezettségnek 

teljesítését követően, amennyiben további 
felvételi kérelmeket is teljesíteni tud, úgy a 
más településen élő szülőtől érkezett szán-
dék nyilatkozat alapján a szülőt a beiratko-
zás módjáról, időpontjáról a beiratkozáshoz 
szükséges dokumentumokról haladéktala-

nul tájékoztatja. Az óvoda ezen gyermekek 
felvételére vonatkozóan 2021. április 30-
ig dönt és erről értesíti a szülőt, továbbá a 
gyermek kötelező felvételét biztosító óvoda 
vezetőjét.

További információ az alábbi elérhe-
tőségen kérhető: 06-30-226 9577.

3.) Amennyiben a vasvári szülő nem a 
kötelező felvételt biztosító Ficánkoló Óvo-
dába szeretné gyermekét beíratni, akkor 
erre irányuló szándéknyilatkozatát be kell 
jelentenie – a kötelező felvételt biztosító 
óvoda nevének és címének megjelölésével, 
elektronikus úton, telefonon vagy különö-
sen indokolt esetben személyesen – az általa 
választott óvoda vezetőjének.

Kérjük, hogy amennyiben másik óvodá-
ba szeretné gyermekét beíratni úgy az alábbi 
elérhetőségek valamelyikén a vasvári óvoda 
vezetőjét is szíveskedjen tájékoztatni.

• ovodatitkar@vasvar.hu
• 06-30-226 9577 vagy a 06-94-573-097

Mocorgó Bölcsőde
A kihirdetett veszélyhelyzetre és az in-

tézményben megváltozott munkarendre te-
kintettel a 2021/2022-es nevelési évre tör-
ténő beiratkozás az alábbiak szerint zajlik:

Beiratkozás időpontja: április 21–22.
A beiratkozáshoz szükséges dokumentu-

mok:
• gyermek nevére kiállított személyi azo-

nosító igazolvány és a lakcímet igazoló ha-
tósági igazolvány (lakcímkártya)

• a gyermek születési anyakönyvi kivo-
nata

• TAJ száma
• szülő személyigazolványa és lakcím-

kártyája

• A bölcsődei felvételhez minden esetben 
szükséges a felvételi kérelem kitöltése és a 
még feltüntetett dokumentumok csatolása. 
A felvételi kérelem az intézmény honlapjá-
ról letölthető, szükség esetén az alábbi te-
lefonszámok valamelyikén kérhető, ebben 
az esetben a felvételi kérelem kipostázásá-
ról az óvoda gondoskodik: 06-30-226 9577 
vagy a 06-94-573-097 (8:00–16:00 óra kö-
zötti időben)

A beiratkozás módjai:
• Online mód: A beiratkozáshoz szük-

séges dokumentumokat az ovodatitkar@
vasvar.hu címre szkennelve vagy fotózva 
csatoltan küldve.

• Telefonon keresztül: 06-30-226 9577 
vagy a 06-94-573-097. A beiratkozáshoz 
szükséges adatokat pontosan bediktálva az 
alábbi telefonszámok valamelyikén 8:00-
16:00 óra közötti időben. (A beiratkozáshoz 
szükséges dokumentumokat ezen esetben is 
csatolni szükséges, ennek módjáról és idő-
pontjáról a telefonos egyeztetés során ad 
felvilágosítást az óvoda.)

• Rendkívüli esetben személyesen az 
alábbi telefonszámok valamelyikén történő 
előzetes időpont egyeztetést követően: 06-
30-226 9577 vagy a 06-94-573-097.

A beiratkozáshoz szükséges dokumen-
tumokat a szülőnek vinnie kell magával.

Amennyiben az óvodai felvétellel és a 
bölcsődei beiratkozással kapcsolatban to-
vábbi kérdése lenne a Tisztelt Szülőknek, 
úgy előzőekben megadott telefonszámok 
bármelyikén érdeklődhetnek 8:00-16:00 óra 
közötti időben.

A Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocor-
gó Bölcsőde minden gyermeket sok sze-
retettel vár!

A borverseny... képekben

Képgaléria: Laki László 
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Híreink

• Idén nagyböjtben a pénteki kereszt-
utakat a plébániai csoportok vezetésével 
jártuk, nagyböjti lelkigyakorlatunkat Nyisz-
tor Krisztián zalaegerszegi kórházlelkész 
tartotta. Krisztián atya Jézus szent vérének 
erejéről, a szentgyónás fontosságáról, a go-
nosz elleni harcról beszélt és bíztatott a ró-
zsafüzér imádkozására valamint a gyónásra.

• Március 19-én, Szent József napján 

megalakult a Szent József Férfi kör, a szent-
mise végén Fransis atya áldásban részesítette 
a csoportot, majd a bejáratnál lévő Szent Jó-
zsef szobornál az atyákkal közösen imádkoz-
tunk a szenthez. A csoport a járványhelyzet 
enyhültével fog majd találkozni. Célunk a 
Biblia alaposabb megismerése és egy olyan 
közösség kialakítása, amely a plébánia életé-
ben is segítő szolgálatot tud végezni.

A húsvét igazi élménye
„Legyünk a feltámadt Krisztus tanúi”

Keresztény hagyományunkban nagyböj-
ti időszak előzi meg a húsvétot. Az Egyház 
ezt a lelki zarándoklatot különböző gyakor-
latokkal, erőfeszítéssel teszi meg és vég-
ső pontján a feltámadás örömével ujjong. 
Nagy az öröm, mert Krisztus többé már nem 
halott, hanem él. A feltámadt Krisztus fénye 
ragyog föl ránk, ezért örvend az Egyház.

A húsvét önmagában nem csak egy ün-
nep a többi ünnep mellett, hanem az „ün-
nepnapok ünnepnapja”, amelyen a feltáma-
dás titka tárul fel. Krisztus megtörte a halál 
hatalmát, az élet győzedelmeskedett a halál 
felett. János, a szeretett tanítvány különle-
ges módon számol be a húsvét igazi élmé-
nyéről. Rámutat a Mária Magdolna által 
átélt élményre a sírnál. Ő volt az üres sír, a 
feltámadás, a húsvéti megható élmény első 
tanúja. Azt olvassuk róla, hogy „a hét első 
napján, kora reggel, amikor még sötét volt, 
kiment a sírhoz. Odaérkezve látta, hogy el-
mozdították a követ a sírtól” (Jn 20,1).

A Jézus sírjához helyezett kő el volt hen-
gerítve a sír bejáratából. Az elhengerített 

kő Mária Magdolna számára jel volt arra, 
hogy valami történt. Mély igazság tárult fel 
előtte, de ő nem érezte ezt a mélységet, a 
feltámadást, hanem másra gondolt. Sietett 
megosztani a hírt másokkal, hátha ők tud-
nak valamit, hova tűnt Jézus teste. János 
így írja, hogy Mária Magdolna észrevette, 
s elfutott Simon Péterhez és a másik tanít-
ványhoz, akit kedvelt Jézus, és hírül adta 
nekik: „Elvitték az Urat a sírból, s nem tu-
dom, hova tették.” (Jn 20,2). Mária Magdol-
nában felsejlik, hogy „talán ellopták az Úr 
holttestét”. Nem fogja fel, hogy mi történt 
valójában, milyen érthetetlen titok. Izgatot-
tan elfut a sírtól, hátat fordítva a valóságnak, 
visszasiet oda, ahonnan jött. Egyszerűen el 
se jut addig a gondolatig, hogy Jézus fel-
támadott! A valóságot, az igazat nem látja 
meg. Miért? Talán a megijedés miatt, féle-
lem, hitetlenség lehetett benne?

Napjainkban is sokan vannak, akik úgy 
ünneplik a húsvétot, hogy nem látnak sem-
mit a húsvét igazi titkából. Jönnek a temp-
lomba ünnepelni azt, ami az első húsvétkor 

történt. Hogy mi volt az igazán, és hogy an-
nak mi a jelentősége számukra, azt már nem 
is gondolják végig. Csak a külsőségeket lát-
ják, azokat a kedves népi szokásokat: piros 
tojást, sonkát, kalácsot, kedélyes locsolko-
dást, tavaszi hangulatú ünnepet, ami kiemeli 
ezt a napot. A húsvéti szentmise befejezté-
vel hátat fordítanak a titokzatosságnak, és 
sietnek vissza élvezni a fi nom húsvéti son-
kát, az ünnepnapok adta kellemes pihenést.

Húsvétkor az életet ünnepeljük. Az élet 
győzelmét a halál felett. Jézus, akit megöl-
tek, él! Feltámadott a halálból! Ez az igazi 
húsvéti élmény! Isten Igéje most arra szó-
lít fel bennünket, hogy lássunk túl mi is a 
húsvéti ünnepek külsőségein, kedves népi 
szokásain. Az elmozdított kő élménye cso-
dálkozást, félelmet keltett Mária Magdolna 
szívében, ugyanakkor egy csodálatos híva-
tásban részesült. Mária megkapta a küldetés 
ajándékát. Nőként ő hirdette a húsvéti örö-
met. Legyünk mi is a feltámadott Krisztus 
igazi tanúi! Ez a mi küldetésünk.

Mawasala Mbela Fabien, SVD

Ima a járvány 
megfékezéséért

Mennyei Atyánk!
A Te irgalmas szívedhez sietünk a járvány 

napjaiban. Bocsásd meg nekünk, hogy mohó-
ságunkkal megsebeztük a te teremtett világodat. 
Bocsásd meg, hogy gyakran felszínes rohanás 
volt az életünk. Taníts minket a csendre, az el-
mélyülésre. Tanítsd a családokat, hogy újra fel-
fedezzék a közös imádság ajándékát! Segíts min-
ket, hogy a járvány idején ne a félelem, hanem a 
benned való bizalom, és a másoknak való segítés 
vágya töltsön be minket. Támogasd mennyei 
erőddel és védd meg az orvosokat és az ápolókat, 
adj gyógyulást és bátorítást a betegeknek, add, 
hogy a haldoklók érezzék a Te közelségedet, az el-
hunytaknak pedig add meg, hogy beléphessenek 
a Te örök szereteted országába.

Boldogságos Szűzanya, akit Édesanyánkul 
rendelt Krisztus a kereszten, állj anyai szerete-
teddel minden szenvedő mellett!

Szent II. János Pál Pápa, az irgalmasság tit-
kának apostola, könyörögj Egyházunkért és az 
egész világért! Amen.

(Székely János szombathelyi megyéspüspök 
imádsága)

A szelektív hulladékot
április 21-én, szerdán

szállítják el
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Meseillusztrációk a falon
Ősszel, a Kossuth utcai óvoda alsó szint-

jének falára Mozsár Adrienn rajzolt elő 
meseillusztrációkat. Ezt az óvoda dolgo-
zói: Barabás Istvánné, Bozzai Nóra, Müller 
Tiborné, Siposné Kósa Judit kifestették, s a 
már nyugdíjas Horváth Tiborné is segített 
a munkában. Bejczi Rita megadta a végső 
formát: kontúrozta a festést a falon. A gye-
rekek is kedvet kaptak, amihez megadták a 
lehetőséget az óvó nénik.
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Lomtalanítási tájékoztató
Az STKH Sopron és Térsége Környezet-

védelmi és Hulladékgazdálkodási Nonprofi t 
Kft. értesíti a Tisztelt Lakosságot, hogy az 
idei évben is a vegyes hulladékgyűjtésre 
kötelezett és bevont valamennyi lakossá-
gi ügyfele részére biztosítja a lomhulladék 
összegyűjtését és elszállítását.

VASVÁR település közigazgatási te-
rületén az éves lomtalanítás időpontja és 
formája: 2021. MÁJUS 15. (SZOMBAT) 
– KÖZTERÜLETI HÁZHOZ MENŐ.

Lomtalanítás során kihelyezhető hulla-
dékok: a közszolgáltatás keretében rend-
szeresített gyűjtőedény méreteit meghaladó 
nagydarabos háztartási lomhulladék. (EWC 
20 03 07) Például: kanapé, ágy, ágybetét, 
szekrény, fotel, szék, szőnyeg, kerti bútort 
stb. A nagyméretű lomokat (pl.: ágy, szek-
rény, ülőgarnitúra) szétszedett állapotban 
kell kihelyezni úgy, hogy az kézi erővel 
könnyen mozgatható legyen. Az elszállítás-
ra kerülő lomhulladék kizárólag lakossági 
eredetű lehet!

A lomhulladékokat a meghirdetett gyűj-
tés első napján 6.00-tól, az ingatlanok előtti, 
szállítójárművel megközelíthető közterület-
ről folyamatosan szállítjuk el. A hulladék 

mennyiségétől függően ez akár több napot 
is igénybe vehet. Egy adott utcában már be-
fejezett gyűjtés után kihelyezett lom hulla-
dékokat nem tudjuk elszállítani.

Az alábbi hulladékokat NEM vesszük át!
• zöldhulladék (pl. kerti hulladék, nyese-

dék),
• szelektív hulladék (pl. sárga és kék 

zsákban gyűjthető hulladékok),
• állati tetem,
• gazdálkodói-vállalkozói tevékenység-

ből származó hulladék,
• autóbontásból származó autó alkatrész 

(pl.: kárpit, szélvédő, lökhárító stb.),
• építési-bontási hulladék (pl. mosdó-

kagyló, csempe, WC csésze, ablak, ajtó, 
üveg, síküveg, tükör stb.)

• szóródó-, lapátos-, zsákos hulladék (pl. 
inert, kommunális),

• személy-, teher-, traktor gumiabroncs,
• veszélyes hulladék (pl. vegyi anyaggal 

szennyezett göngyöleg, permetezőszer, ma-
radék festék, festékes göngyöleg, akkumu-
látor, neoncső, azbeszt, gyógyszer, fáradt 
olaj stb.),

• elektronikai hulladék (pl. selejtes hűtő, 
televízió, háztartási gép),

• fém hulladék (pl. hordó, ereszcsatorna, 
drótkerítés, csövek stb.),

• kézi erővel nem rakodható túlsúlyos, 
vagy túlméretes hulladék, • befőttesüveg, 
üvegpalack, hőálló üveg, egyéb üveghulla-
dék.

A felsorolás nem teljes, csak az általáno-
san előforduló hulladékokat tartalmazza. A 
háztartásokban keletkező veszélyes, illetve 
egyéb, különleges kezelést igénylő hulla-
dékok átvételével kapcsolatban, ajánljuk 
fi gyelmükbe Zöldudvarainkat, melyek mű-
ködéséről honlapunkon, a „SZOLGÁLTA-
TÁSAINK – Zöldudvarok üzemeltetése” 
menüpont alatt találnak részletes tájékozta-
tást.

Tisztelettel kérjük Önöket, hogy la-
kókörnyezetük tisztaságának megőrzése 
érdekében a tájékoztatóban foglaltakat 
szíveskedjenek betartani! Kollégáinknak 
a szabálytalanul kihelyezett hulladékok át-
vételét, kivétel nélkül vissza kell utasítani-
uk. Amennyiben fenyegetve érzik magukat, 
elhagyhatják, veszélyesnek ítélt szituációk-
ban kötelesek azonnal elhagyni a helyszínt! 
Ilyen esetekben lomtalanítás már csak a kö-
vetkező évre vehető igénybe.

Együttműködésüket és megértésüket kö-
szönjük!

STKH Kft.
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Szentkúti kiállítások
A Nagy Gáspár Művelődési Ház kiállí-

tása miatt is érdemes kilátogatni a tavaszi 
Szentkúti Színpadhoz. A Kikeleti tárlat után 

immár a Zászlók című kiállítás lesz látható 
április 7-től. (A játékról az intézmény pla-
kátján tájékozódhatnak majd.)

Lapzártánk után 
történt

Elhunyt Dr. Dienes Sándor nyugalma-
zott állatorvos, aki 1990-1994 között 
Vasvár város alpolgármestere volt. 
Áldozatos, szakmailag magas szintű 
állatorvosi munkáját 2013. március 
15-én Magyar Ezüst Érdemkereszt 
kitüntetéssel jutalmazták. Következő 
lapszámunkban méltó módon emlé-
kezünk meg a város köztiszteletben 
álló tagjáról.

Otthonról végezhető munka! Címkézé-
sek, ajándéktárgyak összeállításai, egye-
bek. Érdeklődni:  audiopress.nanoweb.hu 
oldalon. Ügyfélszolgálat: 06 20 496 3980.


